
Protokół Nr XXIII/2016 
z obrad XXIII sesji Rady Powiatu V kadencji, 

która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Nidzicy 
w dniu 30 września 2016 r. 

 
Ad. 1. 
Przewodnicząca Rady Powiatu p. Elżbieta Góralska otworzyła obrady sesji o godzinie 

12:00, następnie przywitała wszystkich obecnych i zaproszonych gości. 
Przewodnicząca Rady oświadczyła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy                       

13 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Listy obecności  radnych  i przybyłych gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady oświadczyła, że porządek obrad wraz z materiałami radni otrzymali w 

regulaminowym terminie. Zapytała, czy są do niego uwagi. Zmian do porządku obrad nie było. Został przyjęty 
jednogłośnie. 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 
2. Wręczenie wyróżnień dla najlepszych maturzystów roku szkolnego 2015/2016. 
3. Przyjęcie protokołów z XXI i XXII sesji Rady Powiatu. 
4. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 r. 
7. Sprawozdanie z działalności  w roku szkolnym 2015/2016 niepublicznych jednostek oświatowych. 
8. Informacja o wynikach matur. 
9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2016,  
2) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nidzica. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 11. Wolne wnioski. 

 
Ad. 2. 
Sekretarz Powiatu - p. Elżbieta Bieniek przedstawiła najlepszych maturzystów szkół 

powiatowych w roku szkolnym 2015/16. Byli to: Milan Ściślewski, Magdalena Rostkowska i 
Konrad Wasiak. 

Pan Starosta i Przewodnicząca Rady wręczyli osobom wyróżnionym pamiątkowe pióra oraz 

pogratulowali wyników i złożyli życzenia dalszych sukcesów. 

 

Ponadto Starosta Grzegorz Napiwodzki poinformował, że w wyniku konkursu nowym 

Dyrektorem Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej została Pani Małgorzata Wilińska. W imieniu 

Rady Powiatu życzył jej samych sukcesów w pracy, wspaniałych osiągnięć i wręczył p. Wilińskiej 

kwiaty. Zaznaczył, że już podejmowanych jest wiele bardzo dobrych inicjatyw, z których jest 

zadowolony. 

 

Ad. 3. 

Uwag do protokołu Nr XXI/2016 nie zgłoszono, został przyjęty 12 głosami „za” przy 1 – 
„wstrzymującym się”. 

Uwag do protokołu Nr XXII/2016 nie zgłoszono, został przyjęty 12 głosami „za” przy 1 – 
„wstrzymującym się”. 

 

- projekt - 
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Ad. 4. 
Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Zarządu złożył Starosta Grzegorz Napiwodzki. 

Stanowi ono zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 
Ponadto Starosta przypomniał sprawę zmiany na stanowisku dyrektora w Zespole Szkół 

Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie. Przypomniał, że p. Borkowska podjęła decyzję o 
rezygnacji z funkcji dyrektora. Zarząd wówczas natychmiast musiał znaleźć rozwiązanie, które 
zostanie wprowadzone w życie, żeby szkoła mogła pracować, bez zbędnych problemów. Decyzja 
p. Borkowskiej bardzo Zarząd zaskoczyła. Podjęta została w przededniu rozpoczęcia roku 
szkolnego. Starosta dodał, że obowiązki dyrektora szkoły pełnić będzie p. Mazur, która na 
swojego zastępcę zaproponowała p. E. Jabłonowską. Rada Pedagogiczna zaopiniowała tę 
kandydaturę pozytywnie. 

Ponadto w ramach PROW powiat uzyskał maksymalne dofinansowanie w wysokości 3 mln 
zł, a w konsekwencji tych decyzji przygotowane zostały przetargi na przebudowę dwóch dróg. W 
wyniku tych inwestycji przebudowanych zostanie 10 km dróg. To było naszym marzeniem, a 
czasami marzenia się spełniają. Ponad 5,5 mln zł spłynie na cały powiat, łącznie z inwestycjami 
gminnymi. To duża pomoc w przebudowie dróg. Będzie to odczuwalne po ich zrealizowaniu. 

Starosta poinformował, że w ubiegłym tygodniu podpisano umowę na wykonanie dróg 545 
i 604 przez Nidzicę, z prawie 4–ro kilometrowym odcinkiem w kierunku Robaczewa. Poza tym 
podpisany został list intencyjny na partycypację powiatu w kosztach tej inwestycji, zgodnie z 
akceptacją Rady: 500.000 zł w roku 2017, a 200.000 zł – w 2018. Stwierdził, że wszędzie tak się 
dzieje, że samorządy uczestniczą w kosztach inwestycji. Widzimy potrzebę współpracy, mając na 
względzie inne zamierzenia, jak rozbudowa szpitala. W tej sprawie przedstawione zostaną Radzie 
nowatorskie rozwiązania. Wracając do drogi, uważa, że jest ona ważna dla całego powiatu, nie 
tylko dla Nidzicy. Została podjęta również decyzja, że droga wojewódzka 604 została 
przeniesiona z listy rezerwowej na podstawową, więc na pewno zostanie zrealizowana. Prosił 
radnych o wyrozumiałość. Będziemy w kontakcie z firmą Skanska, żeby wspólnie rozwiązywać 
problemy. Uważa, że aby żyło się lepiej, najpierw musi być źle. Na koniec 2018 r. inwestycja 
będzie oddana do użytkowania. W bieżącym roku planowana jest przebudowa dwóch rond i 
prawie 4 km drogi w kierunku Robaczewa. W tym czasie w mieście badania będzie prowadził 
Konserwator Zabytków. 

 
p. Andrzej Bróździński zwrócił się z uwagami i pytaniami do Pana Starosty odnośnie 

sprawozdania: 
1) stwierdził, że będzie realizowana droga wojewódzka – lepiej późno, niż wcale. 

Mieszkańcy powinni znać już objazdy. Sądzi, że będą z tym problemy. Informacja o objazdach 
powinna być dużo wcześniej; 

2) rozwiązanie umowy z p. I. Borkowską – za porozumieniem stron? Było chyba 
wypowiedzenie jednej ze stron; 

3) obowiązek prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej – zapytał, czy dotąd tego 
obowiązku nie spełnialiśmy?  

Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział na zapytanie dotyczące biblioteki, że 
obowiązek wypełnialiśmy. Dzisiaj zostają przekazane pieniądze dla biblioteki na Maraton 
Kulturalny – to ta forma pomocy. Starosta porozumie się z Burmistrzem Nidzicy, co do 
formalności, żeby zaspokoić wymagania Wojewódzkiej Biblioteki. 

Odnośnie p. Borkowskiej – przypomniał, że Pani Borkowska złożyła wypowiedzenie. 
Sprawdziliśmy, czy jest możliwe wypowiedzenie za porozumieniem stron. Pani pozostaje w 
szkole jako nauczyciel. Z Panią Borkowską zostało podpisane porozumienie.  

W sprawie inwestycji Starosta odpowiedział, że odbyły się już wstępne uzgodnienia. Jeśli 
projekt organizacji ruchu zostanie zatwierdzony, to go ogłosimy, żeby jak najwięcej osób się z 
nim zapoznało.  
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Projekt musi być uzgadniany z właścicielami dróg – gminą i powiatem. Wszelkie prace mają 
być prowadzone jak najszybciej. 

p. Andrzej Bróździński poprosił o udostępnienie pisma Wojewódzkiej Biblioteki 
Publicznej. Stwierdził, że chyba powiat nie wywiązywał się z obowiązku. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki odparł, że nie musi pisma p. Bróździńskiemu przedstawiać. 
Prosił, aby przyjąć taką informację. Dodał, że nie jesteśmy odosobnionym powiatem w 
województwie. 

p. Janusz Kwiatek dodał, że w województwie są powołane tylko dwie biblioteki powiatowe. 
Reszta – działa na zasadzie porozumień spisanych z gminami. Biblioteka Wojewódzka chciałaby, 
żeby działały biblioteki powiatowe, ale nie jesteśmy w tej kwestii odosobnieni. 

p. Andrzej Bróździński zwrócił się do radcy prawnego – Edwarda Ośko z pytaniem, czy 
jako radny ma prawo wglądu w pismo, które przyszło na ręce Starosty. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki zaznaczył raz jeszcze, że Powiat Nidzicki nie jest 
osamotniony w tej kwestii. Porozumienia z gminami są dopuszczalne. Starosta Szczycieński też 
takie podpisze. Uważa, że taka informacja powinna radnemu wystarczyć. 

Radca Edward Ośko odpowiedział p. Bróździńskiemu, że w jego ocenie radny ma prawo 
domagać się dokumentu kierowanego do Rady, czy Starosty. 

 
p. Waldemar Słupski zapytał, jakie to są drzewa szlachetne, które są nasadzane w miejsce 

wyciętych. 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg - p. Jacek Dłuski odpowiedział, że są to klony i lipy. 
 
Ad. 5. 
p. Ryszard Kumelski zapytał, czy na sali obecna jest Pani Mazur. Chciał pogratulować jej 

wyboru na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie. 
Starosta Grzegorz Napiwodzki stwierdził, że będzie za miesiąc. 
 
p. Joanna Szczepkowska przedstawiła żądanie mieszkańców Gminy Kozłowo o 

zaprzestanie wszelkich działań zmierzających do realizacji inwestycji w Gminie Kozłowo na 
działkach obrębu Pielgrzymowo i Zaborowo, polegającej na budowie Fermy Drobiu wraz z 
niezbędną infrastrukturą. Przeczytała to pismo. Dodała, że do Starostwa też takie wpłynęło. 
Podpisały się pod nim 342 osoby, a podpisy są nadal zbierane. Radna stwierdziła, że do Starosty 
będzie należała ostateczna decyzja. Wójt Kozłowa również to pismo otrzymał. 

 
Ad. 6. 
p. Joanna Galska przedstawiła informację o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 

2016 r. 
Pytań i uwag odnośnie informacji nie było. Stanowi ona zał. nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7. 
p. Halina Rozalska w imieniu dyrektora szkoły AWA-MEBEL przedstawiła sprawozdanie z działalności 

jednostki w roku szkolnym 2015/16.  Stanowi ono zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 
p. H. Rozalska zaznaczyła, że występuje w roli sprawozdawcy. Poprosiła, aby pytania kierować do 

dyrektora.   
p. Andrzej Bróździński wyraził prośbę, aby za rok sprawozdanie przedstawiał Dyrektor i mógł udzielić 

odpowiedzi na ewentualne pytania. 
 
Następnie sprawozdanie z działalności w roku szkolnym 2015/16 jednostki złożyła p. Beata Deptuła 

zastępca dyrektora Zakładu Doskonalenia Zawodowego Centrum Edukacji w Nidzicy. Sprawozdanie stanowi 
zał. nr 6 do niniejszego protokołu. Prosiła, żeby pytania kierować do dyrektora szkoły, chyba że będą proste, to 
postara się udzielić odpowiedzi. 
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p. Andrzej Bróździński zapytał, ilu uczniów chodziło do III klasy. 
p. B. Deptuła podała, że 19. 
p. Andrzej Bróździński zapytał, czy 13 osób zdało egzamin czeladniczy, czy  OK.? 
p. B. Deptuła odpowiedziała, że OK.  
p. Andrzeja Bróździńskiego niepokoi, że 2 osoby tylko zdały maturę. 
p. B. Deptuła stwierdziła, że jeżeli chodzi o osoby dorosłe, to program przewiduje małą liczbę godzin. 

Godziny z matematyki są z godzin dyrektorskich dodatkowo dokładane. W porównaniu do szkół dziennych 
jest to bardzo niski procent. Edukacja w szkole dla dorosłych wymaga od uczniów dużej pracy w domu. Jeżeli 
tej pracy w domu nie ma, to takie są efekty zdawalności matur. W przypadku osób dorosłych przerwa w nauce 
może wynosić 10 lat albo i więcej. Problem jest głównie z matematyką.  

p. A. Bróździński zapytał, co ZDZ planują w związku z planowaną likwidacją gimnazjów. Rozumie, że 
uczniowie, którzy kończą gimnazjum, później chodzą do szkoły zawodowej. 

p. B.Deptuła odpowiedziała, że osoby, które się zdecydują, rozpoczynają edukację w zasadniczej szkole 
zawodowej, choć niektórzy idą do szkoły publicznej, ale większość zostaje w ZDZ.  

Uwag  odnośnie sprawozdania nie było. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że z uwagi na niedyspozycyjność dyrekcji szkoły Uniwersus,  

sprawozdanie zostało złożone w wersji papierowej, jak również z powodu wyjazdu Dyrekcji OREW. Jest 
możliwość zapoznania się z nimi. Sprawozdania te stanowią załączniki nr 7 i 8 do niniejszego protokołu. 

p. Waldemar Słupski uzupełnił, że Dyrekcja OREW jest w służbowej delegacji zagranicznej.  
 
Ad. 8. 
Informację o wynikach matur przedstawiła Kierownik Wydziału Oświaty, Promocji, Rozwoju i 

Zarządzania Kryzysowego w Starostwie Powiatowym – p. Jolanta Tymińska. Informacja stanowi załącznik nr 9 
do niniejszego protokołu. 

Pytań i uwag nie było. 
 
Ad. 9. 1) 
Inspektor w Wydziale Finansowym w Starostwie Powiatowym - p. Joanna Galska omówiła projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2016. 
Uwag i pytań odnośnie projektu uchwały nie było.  
Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIII/135/2016 w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na rok 2016, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9. 2) 
p. J. Galska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Nidzica. Pomoc dotyczy wsparcia kwotą 10.000 zł imprezy pn. „Maraton Kulturalny – nidzickie 
spotkania z książką i teatrem”. 

Uwag i pytań odnośnie projektu uchwały nie było.  
Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIII/135/2016 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nidzica, która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 10. 
Starosta Grzegorz Napiwodzki przeprosił p. Andrzeja Bróździńskiego za swoją chwilę słabości. 

Stwierdził, że radny ma prawo wglądu do pism. Ubolewa, że nie skorzystał ze swojej wiedzy.  
W odniesieniu do interpelacji p. Szczepkowskiej zaznaczył, że o tym, iż ma powstać kombinat 

dowiedział się, jak otrzymał do uzgodnienia projekt zagospodarowania przestrzennego. Jeśli chodzi o 
lokalizację i przeznaczenie terenu – leży to w gestii gminy. Tereny pod inwestycje przeznacza się w planie 
zagospodarowania przestrzennego albo w drodze indywidualnej decyzji. Jeżeli wpłynie wniosek o wydanie 
pozwolenia na budowę, to Starostwo stwierdza zgodność i kompletność wniosku. Tu nasze możliwości są 
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ograniczone. Dzisiaj pismo wpłynęło do Starostwa. Oryginał został złożony w Gminie Kozłowo i to gmina 
jest władna do rozstrzygania tej sprawy. 

p. Joanna Szczepkowska stwierdziła, że z tego może być duża sprawa. Jako radni powinniśmy mieć 
wzgląd na to, co mówią mieszkańcy. Poczynią oni kroki do Wójta, do Starosty. Mogą też być media. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki zaznaczył, że na obecną chwilę gmina nie podlega powiatowi, może 
tylko współpracować. Dodał, że rozmiar tej inwestycji też nas zszokował. Dzisiaj wpłynął do Starostwa 
wniosek o zaprzestanie podejmowania decyzji w tej sprawie. To przede wszystkim gmina decyduje o 
przeznaczeniu terenu. Jesteśmy na etapie wydawania decyzji. 

 
Ad. 11. 
p. Andrzej Bróździński poprosił obecnych na sali Burmistrzów o informację dotyczącą zabezpieczenia 

objazdów na czas remontu dróg w Nidzicy. 
Burmistrz Jacek Kosmala odpowiedział, że objazdy nie są do końca uzgodnione, więc dzisiaj nie ma o 

czym mówić. 
p. Andrzej Bróździński zapytał zatem, jak długo potrwają prace na zamku. 
p. J. Kosmala odpowiedział, że I część hotelu będzie oddana do użytku za 1,5 tygodnia. Część 

restauracyjną trzeba naprawić, ponieważ Sanepid nie dopuściłby jej do działania. Konieczna jest wymiana 
pompy do przetwarzania ścieków. Inwestycje będą wykonane, a prace są na ukończeniu. Za sprawą 
Konserwatora Zabytków prace się przedłużyły ( zalecenie montażu drzwi ognioodpornych, na które się czeka 
do 3 miesięcy). Nadrzędnym zadaniem jest zapewnienie bezpieczeństwa użytkownikom. Reszta będzie gotowa 
do końca października. Wykonawca jest bardzo solidny. 

p. Paweł Bukowski dodał, że zamek to bardzo wrażliwy obiekt. Pracy jest dużo, a wszyscy robią, co 
mogą. Obiekt będzie na wysokim poziomie. 

p. J. Kosmala zauważył, że w czasie wakacji wszyscy, którzy chcieli zwiedzić zamek, mogli to zrobić.             
W bieżącym roku była rekordowa ilość odwiedzających. Zamek nie był zupełnie zamknięty. 

p. Paweł Bukowski stwierdził, że turyści podchodzą ze zrozumieniem do remontu. 
p. Andrzej Bróździński uważa, że remont nie powinien być prowadzony bez projektu, a w międzyczasie 

coś dodatkowego wychodzi. 
p. J. Kosmala stwierdził, że to, iż musi być projekt, pozwolenie, harmonogram robót, nie podlega 

dyskusji. Prace są prowadzone pod nadzorem Konserwatora Zabytków. Obiekt jest historyczny i niektórych 
elementów nie da się przewidzieć. Jeśli w trakcie robót zmieniają się decyzje Konserwatora Zabytków, to ich nie 
kwestionuje, tylko wykonuje. 

p. Joanna Szczepkowska stwierdziła, że prawdopodobnie zapisy są prowadzone do hotelu, czego 
pogratulowała. Jeśli prace zostaną wstrzymane, to co dalej z rezerwacjami? 

p. Ryszard Kumelski wspomniał, że niegdyś w trakcie remontu kanalizacji znaleziono kilka 
historycznych skorupek. Wykonawca musiał wówczas ręcznie kopać i cały harmonogram robót się zmienił. 
Również uważa, że nie da się wszystkiego przewidzieć. 

p. Paweł Bukowski dodał, że to logistycznie ciężkie zadanie. Nieporównywalne do remontów 
domowych. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki poinformował, że uzgadniając wymianę instalacji elektrycznej w Baszcie 
też są wymogi. Jeśli przewody mają iść w tych samych miejscach, to owszem, ale jeśli w innych – to pod 
nadzorem. Przy zabytkach proces się wydłuża. Skanska np. daje całą zimę na pracę archeologów w mieście. 

 
p. J. Kwiatek podziękował za pomoc powiatu przekazaną dla Biblioteki na przeprowadzenie Maratonu 

Kulturalnego. Stwierdził, że w dniach 5-7 października zamek ożyje. Zaprosił wszystkich na planowane 
spotkania z autorami i teatrami. Przedstawił postacie, które będą tegorocznymi gośćmi.  

Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących – p. Bogdan Malinowski zaprosił wszystkich na jubileusz 
70-lecia ZSO w dniach 7-8.10.2016 r. 

p. Paweł Bukowski w imieniu Burmistrza, Starosty, WSFiZ w Warszawie, NOK i p. Domańskiego 
zaprosił na konferencję „Polska i Ziemie Pruskie”, która odbędzie się w dniu 6 .10.br.  o godz. 10:00. Stwierdził, 
że oprócz tego, że jest remont, to dzieją się na zamku różne inne rzeczy. 
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p. J. Kosmala wspomniał, że wczoraj odbyła się sesja Rady Miejskiej. Padło tam wiele miłych słów.  
Stwierdził, że jest odpowiedni czas i miejsce, żeby podziękować za włączenie się i udział w przebudowie drogi 
545. Uważa, że dzięki temu wejdzie do realizacji droga 604. Za chwilę przekazany zostanie plac budowy. Projekt 
organizacji ruchu nie został przez Gminę zaakceptowany. Jak będzie, to go przekażą, żeby wszyscy mieli pełną 
informację. Skanska prace rozpocznie od ronda przy poczcie, przy Banku Spółdzielczym oraz odcinek od 
Wyborskiej do Robaczewa. Podkreślił, że dzięki współpracy mamy sukces. Podziękował i prosił o dalszą 
współpracę, ponieważ przy wspólnych działaniach jesteśmy silni. Dodał, że Gmina planuje na przyszły rok 
wiele inwestycji. Będzie się zwracać do powiatu po wsparcie. Odwiedzał również Marszałka dosyć często. 
Problemów jest wiele, np. z wodą, ze zmieniającym się prawem, piszą zatem petycje jako Związek Gmin, 
Związek Powiatów. Rząd planuje podwyżki opłat za wodę z 8 na 48 groszy, ale nie zgadzamy się na to. 
Podwyżka opłat za prąd również jest planowana. Zaprasza posłów, ale wszyscy odmawiają przyjazdu. Gmina 
nie zgadza się również z prawem oświatowym; 0,4 ma wynosić subwencja na dokształcanie. Prosił o wsparcie 
gminy w tych działaniach, ponieważ podpowiadają, gdzie znaleźć pieniądze. Ponadto Burmistrz poinformował, 
że jedna fabryka jest w trakcie budowy, a powstanie druga. Starosta obiecał w przyszłym tygodniu wydać 
decyzję na jej budowę. Prosił o pomoc w przyspieszeniu decyzji. 

p. Andrzej Bróździński prosił o rozszerzenie informacji dotyczącej nowych fabryk. 
p. J. Kosmala odpowiedział, że będzie to fabryka maszyn rolniczych Lisicki. Część produkcji zostanie 

przeniesiona do Nidzicy. Właściciele zapewniali, że będą stawki takie, jak w woj. mazowieckim. Te dwie fabryki 
otrzymają od Marszałka potężne dotacje. Druga fabryka będzie produkować taśmy, etykiety, opakowania 
trójwymiarowe na miarę XXI wieku. Tu pracę będą miały kobiety. Równocześnie Burmistrz prowadzi 
rozmowy z kilkoma firmami, a nie jest to łatwe. Burmistrz J. Kosmala dodał, że jeden z naszych 
przedsiębiorców jest zainteresowany terenem w strefie ekonomicznej. Sam proces uzyskania dofinansowania to 
jest ponad rok. Rada nadzorcza firmy pracuje. Fabryka może powstać w ciągu 3 lat. Z niektórymi 
przedsiębiorcami rozmawia się 10 lat. Obecnie kraj stoi w niepewności. Inwestorzy nie chcą ponosić ryzyka. 
Brakuje rąk do pracy w kraju. Muszą powstawać zakłady, w których ludzie będą chcieli pracować. Miała być 
biogazownia, ale została oprotestowana. Biogazownia nie zatrudnia wiele osób. Wiatraki są super, na to 
stawiamy. Chciałby, żeby radni byli ambasadorami Burmistrza, bo ludzie mówią, że nie ma tego, co obiecuje. 
Prosił o uświadamianie ludziom, że powstawanie zakładów to długotrwały, trudny i żmudny proces. Wychodzi 
naprzeciw oczekiwaniom, stara się zapełnić strefę ekonomiczną, a nawet planuje ją rozszerzyć. Myśli o 
potężnym zakładzie, ale odsuniętym od Nidzicy. 

p. Joanna Szczepkowska stwierdziła, że aby być ambasadorem, to radni muszą wiedzieć więcej. 
Wybiegamy w przyszłość, mówimy o planach. Co się dzieje teraz? Co z małymi przedsiębiorcami? – zapytała. 
Podziękowała za rozpatrzenie w dniu wczorajszym jej osobistego wniosku. Chciałaby, aby bardziej 
szczegółowych informacji swoim radnym udzielano, aby byli bardziej zorientowani w tym, za czym głosują. 

p. J. Kosmala odpowiedział, że za pracę Rady odpowiedzialny jest Przewodniczący Rady. Są Komisje 
odpowiednie do tego, żeby dociekać. Jeśli ktoś chce się czego dowiedzieć, to pyta. Na komisjach są do 
dyspozycji pracownicy urzędu. Komisja się nie zakończy, dopóki wszystkie sprawy nie zostaną wyjaśnione. 
Dodał, że wszystkie informacje są na stronie internetowej. Prosił o baczniejszą jej obserwację. Jeśli ktoś czegoś 
nie wie, to nie powinien tutaj siedzieć. Jeśli radni nie chcą posiąść wiedzy, to mogą zainteresowane osoby 
przysłać do Burmistrza. Nawet informacja, że ktoś jest zainteresowany, to dla władz miasta duża pomoc. 

p. Joanna Szczepkowska stwierdziła, że nie jest usatysfakcjonowana odpowiedzią, ponieważ zadała 
pytanie, czy jest jakiś inwestor, który w najbliższym czasie rozpocznie działania. 

p. J. Kosmala powtórzył, że buduje się fabryka maszyn rolniczych. To już jest fakt. Do końca roku ma 
być stan surowy, a do końca maja ma ruszyć produkcja. Na jednej zmianie ma pracować 50 osób. Jeśli będą 
fachowcy – o ilości będziemy mówić później. Są zapewnienia, że będą w stanie przekwalifikować pracowników. 
Potrzebni będą pracownicy do obrabiarek CNC.  

Starosta Grzegorz Napiwodzki poinformował, że wczorajsza sesja Rady Miejskiej należała do bardzo 
miłych. Padły tam podziewania i zapewnienia o współpracy. Jesteśmy na nią skazani i przynosi ona efekty, które 
w przyszłości zaprocentują. Nawet, jak się pojawi porażka, to wspólnie łatwiej się obronić. Widzi dobrą wolę i 
współpracę przy realizacji inwestycji. Stwierdził, że w zakresie, w jakim będziemy mogli pomóc, będziemy to 
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czynić. Dodał, że Starosta Przasnyski ubolewał, że nie mają inwestorów, a mają potężne tereny. Zazdrości nam 
lokalizacji: sąsiedztwa trasy S-7 i lotniska.  

p. Ryszard Kumelski zauważył, że przebudowa dróg 545 i 604 to 32 mln zł i nie będą to pieniądze z kasy 
gminy, tylko z zewnątrz. To poprawi nam życie. 12 lat temat się ciągnie. Gratuluje wszystkim. Lokalizacja będzie 
odgrywała istotną rolę dla inwestorów. Obwodnice zdaniem radnego na pewno powstaną.  

p. Andrzej Bróździński dodał, że efektem współpracy jest dzisiejsza pomoc dla Gminy. Jednogłośnie 
podjęto uchwałę. Współpraca jest ważna, ale żeby były też jej efekty. 

Radca prawny Edward Ośko skomentował sprawę uprawnień radnego. Radni mają dostęp do 
dokumentów Rady. Radni pełnią funkcję kontrolną, ale nie jest ona nieograniczona. Tak nie jest, że mogą 
prosić o każdy dokument. Kontrole są przeprowadzane przez Komisję Rewizyjną. Dokument ten dotyczy 
działalności publicznej. Nie każdy dokument indywidualnie może radny uzyskać. Uzyskać go może natomiast 
Komisja Rewizyjna.  

Starosta Grzegorz Napiwodzki podtrzymał swoje zdanie, że niepotrzebnie w ten sposób zareagował i 
ponownie przeprosił za chwilę słabości. W ten sposób nie powinien był odpowiedzieć. Ubolewa, że nie 
skorzystał ze swojej wiedzy.  

p. Elżbieta Góralska przedstawiła radnym zaproszenie Burmistrza na wycieczkę krajoznawczą, która 
odbędzie się 4 października br. Prosiła o potwierdzenie w niej udziału do godz. 10:00 w poniedziałek.  

p. Andrzej Bróździński zapytał, czy dzień (wtorek), na kiedy jest ona zaplanowana jest dniem wolnym od 
pracy. 

p. Elżbieta Góralska stwierdziła, że trzeba by było sobie zaplanować ten wyjazd. 
p. Paweł Bukowski dodał, że będą w niej uczestniczyć osoby z zewnątrz i stąd taki, a nie inny termin. 
 
Wobec wyczerpania porządku, Przewodnicząca Elżbieta Góralska o godz. 15:00 zamknęła XXIII sesję 

Rady Powiatu w Nidzicy. 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
M.Wojtaszewska 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


